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interview

“Een thema als  ‘Derde i
is bij uitstek geschikt voor s
Terwijl TVVL-voorzitter Henk Willem 

van Dorp met bewondering praat over 

het fundament dat het vorige bestuur 

heeft gelegd, is hij ook enthousiast 

over het nieuwe elan dat TVVL door de 

bestuurswisseling kreeg. Volgens Van Dorp 

is de ‘opgefriste’ vereniging sterk gericht 

op de toekomst, samenwerking en nieuw 

cursusmateriaal. Kers op de taart is de 

komst van econoom Rifkin naar de TVVL-

bijeenkomst in november. “Ik hoop dat hij 

het menselijk denken beïnvloedt”, spreekt 

Van Dorp zijn wens uit.

Volgens Henk Willem van Dorp was het TVVL zoals wij dat nu kennen er 

niet geweest zonder de bestuursleden en pijlervoorzitters die ruim een 

jaar geleden aftraden. “Jarenlang hebben zij zich met tomeloze energie 

ingezet voor de vereniging”, vertelt hij. Al die kennis, ontmoetingen en 

inspanning vormen het fundament van wat TVVL vandaag is. Daar heb ik 

bewondering voor. Het voormalig bestuur had bovendien een belangrijk 

aandeel in de vernieuwing van TVVL, want zíj waren het die besloten 

een nieuwe structuur op te zetten. De wisseling in bestuur heeft de 

vereniging een nieuwe kijkrichting gegeven. De blik is meer dan ooit op 

de toekomst gericht.” 

Gezonde ontwikkeling

Volgens Van Dorp is de totstandkoming van het nieuwe bestuur, dat 

sinds voorjaar 2014 aan het roer staat, heel voorspoedig gegaan. Van 

Dorp kon putten uit de betrokken achterban die klaarstaat voor de 

vereniging. “Secretaris Joes van Asten en ik hebben een lijstje gemaakt 

van mensen die wij in aanmerking vonden komen als bestuurslid of 

pijlervoorzitter. Al die leden zeiden direct ‘ja’.” 

Het bestuur is opgemaakt uit een club redelijk jonge mensen. De voorzit-
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ter is met 56 jaar de oudste, het jongste bestuurslid Gerard Lokhorst is 

pas 30. De samenwerking bevalt Van Dorp goed. “We zijn direct aan de 

slag gegaan. Inmiddels hebben we acht keer vergaderd. Wij hebben niet 

de tijd die het vorige bestuur aan de vereniging besteedde, want alle 

bestuursleden doen dit naast hun werk. Dat betekent dat we een groter 

beroep doen op het verenigingsbureau. Het bureau is daar blij mee. Dit 

alles is een heel gezonde ontwikkeling voor de vereniging.” 

Smart cities

Henk Willem van Dorp vindt die ontwikkeling zó gezond dat hij het een 

goed idee acht het bestuur standaard om de drie jaar te vernieuwen. 

“Nieuw elan vraagt om nieuwe mensen,” zegt hij. “Als je om de zoveel 

tijd een trendbreuk creëert, blijft de vereniging fris. Misschien is het zelfs 

wel aardig om nog sneller dan elke drie jaar een nieuw bestuur aan te 

stellen, bijvoorbeeld nadat het bestuur een bepaald thema heeft afge-

rond.” Als Van Dorp hét thema moet noemen waar het huidige bestuur 

zich op focust dan is dat ‘de industriële revolutie en smart cities’. Van 

Dorp vertelt gedreven: “De verwachting is dat er in 2050 negen miljard 

mensen op aarde leven en dat 75% daarvan in steden woont. Dat zorgt 

uiteraard voor een enorme druk op steden, zoals vervuiling van de lucht 
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e industriële revolutie’ 
oor samenwerking” 

eigen onderneming streeft Van Dorp er nu al naar om deze vijf stappen 

zo veel mogelijk toe te passen. Al voegt hij er zelf nog een zesde aan toe: 

“Maak het mooi. Want alles wat mooi is, gaat lang mee. Daar ben je 

zuinig op. Duurzaamheid begint met mooi.”

“Maak het mooi. Want 
alles wat mooi is, gaat lang 
mee. Daar ben je zuinig op. 
Duurzaamheid begint met 

mooi.”

en de voedselketen. In een veranderende wereld met zoveel behoefte 

aan schone lucht, drinkwater, energie en grondstoffen kan TVVL een 

verschil maken.” 

Gezamenlijke ontdekkingstocht

Smart cities is bij uitstek een thema dat TVVL samen met andere vereni-

gingen kan oppakken. Van Dorp: “Dit thema is veel te groot om alleen 

te doen. Hier komen de samenwerkingen binnen TVVL en ook die met 

andere kennisverenigingen geweldig van pas. Aan het fenomeen smart 

cities zitten zoveel facetten dat iedereen een eigen deel op zich kan 

nemen. Dit is met recht een ontdekkingstocht te noemen die wij samen 

ondernemen.” Zo’n groot thema vraagt om samenwerking, maar ook 

om bijscholing, verdieping en nieuwe kennis. Ook daarop ligt de focus 

van TVVL steeds meer. Recent zijn er weer tal van nieuwe cursussen in 

het aanbod bijgekomen en er komen steeds nieuwe bij. Dit najaar start 

bijvoorbeeld de opleiding Hogere Elektrotechniek. En niet te vergeten 

de nieuwe post-hbo opleiding Systeemarchitect GA+B, die TVVL samen 

met Brancheorganisatie Gebouwautomatisering ontwikkelt. Voorzitter 

Van Dorp is erg onder de indruk van de ondersteuning die cursisten 

krijgen via een online leeromgeving. Daar krijgen zij onder andere theorie 

en werkopdrachten aangeboden.

Zwaargewicht Rifkin

Bijzonder trots is hij ook op de komst van de gerenommeerde econoom 

en auteur Jeremy Rifkin, die op 4 november speciaal voor TVVL 

Nederland aandoet. Zijn komst geeft een gouden randje aan de toch al 

positieve ontwikkeling die de vereniging doormaakt. “Rifkin’s visie op de 

Derde Industriële revolutie en de huidige economische en maatschap-

pelijke transitiefase is zeer aansprekend”, zegt Van Dorp. “De tijd waarin 

olie en andere fossiele brandstoffen de dienst uitmaken binnen het 

economische model lijkt te eindigen. Op de vraag hoe wij gezamenlijk 

een duurzaam economisch model vinden, heeft Rifkin zeer sterke ideeën. 

Hij is op dit gebied een waar zwaargewicht; Rifkin adviseerde onder meer 

Angela Merkel en de Europese Gemeenschap. Dat hij nu voor TVVL naar 

Nederland komt, vind ik erg bijzonder.” 

 

Vijf pijlers van Derde industriële revolutie

De voorzitter hoopt dat Jeremy Rifkin het op 4 november in de Jaarbeurs 

in Utrecht voor elkaar krijgt het menselijk denken te beïnvloeden. Dat 

het publiek goed beseft dat we maar één wereld hebben waarop we 

zuinig moeten zijn. Vraag Van Dorp naar de essentie van Rifkin’s theorie 

en hij somt moeiteloos de vijf pijlers van diens visie op: “Het begint met 

duurzaam energie opwekken, gebouwen gaan energie leveren i.p.v. 

vragen, energie bufferen we lokaal, de distributie van energie gaat via 

slimme netwerken en auto’s moeten volledig elektrisch worden.” In zijn 
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